
 
 

 

Dagsorden til ordinært skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag den 1. april 2025 kl. 18.00-21.00 i mødelokale F, Herlufsholmvej 16 

 

Deltagere: 
Jan Ellemose, Mette Restrup, Michael Graff, Martin Bonke Seigan, Kim Rydahl, 
Mette Fabricius, Cecilie Gudmansen, Rikke Christiansen, Lise-Lotte Fallenius 
Rasmussen, Karina Witt, Michael Ringsmose, Thomas Kruse 

 

Elevrepræsentanter: 
Herlufsholmvej: Sakina 
Digtervej: Camille 
Karrebæk: August eller Pelle 

 

Fraværende med afbud: 

 August/Pelle, Martin Bonke Seigan, Mette Restrup, Jan Ellemose, Sakina 

 

Gæster: 

 
 

Der serveres en sandwich og en vand/sodavand under mødet. 

 



 
 

Sag nr. 70 – orientering 
Nyt fra eleverne  
 
(15 min) 

Camille fortalte om sidste elevrådsmøde på 
Digtervej. Her snakkede de om indkøb til 
afdelingen. De to elevrådsrepræsentanter har haft 
lavet en video, der tog udgangspunkt i oplægget 
med Imran Rashid.  
Vi vil gerne have et tema for elevrådsarbejdet for 
kommende skoleår. Et forslag kunne være ”Endnu 
bedre frikvarter”. Det kunne give endnu flere tiltag 
for eleverne osv. 

Sag nr. 71 – orientering 
Folkeskolens kvalitetsprogram 
 

• Gennemgang af procesplan 
 
Bilag: Procesplan Folkeskolens 
Kvalitetsprogram 
(5 min) 

Også denne gang vil Folkeskolens kvalitetsprogram 
fylde på mødet. Thomas gennemgik procesplanen.  
 

Sag nr. 72 – orientering, drøftelser og 
beslutninger  
Folkeskolens kvalitetsprogram 
 
Drøftelser og beslutninger: 

• F-rækken – timefordelingsplan, 
skemaskabelon, praktisk/musisk 

• Understøttende undervisning 
 
 
Beslutninger: 

• Skemaskabelon 
 
Det noteres særskilt i referatet hvilke af 
ovenstående, der godkendes 
 
 
 
 
 

Drøftelser og beslutninger: 
Thomas gennemgik skemaskabelon og 
timefordelingsplanen for F-rækken.  
 
Der var en drøftelse af, om ændringerne i 
timefordelingsplanen tilgodeser målene for LNS og 
målene for F-klasserækken. Vi er enige om, at det 
er vigtigt, at eleverne rustes til et helt liv efter 
folkeskolen, og at fagligheden fortsat skal være høj 
på LNS.  
Thomas vil gerne undersøge vedr. skoledagens 
længde for F1.  
 
Skemaskabelon og timefordelingsplan for F-rækken 
godkendes.  
 
Understøttende undervisning er ikke et lovkrav 
længere. Det gør vi næste skoleår på 7. årgang.  
 
Skemaskabelon for almen blev godkendt.  
 
 
 
 
 



 
 

Drøftelser: 

• Karakterer i 6. – 7. kl. 

• Projektopgave 9. kl. 

• Bevægelse i skolen 

• Lektiehjælp 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Orientering: 

• Juniormesterlære 
 
 
 
 

• Timebank 
 

• Valgfag 
 
 
 

 
- Karakterer i 6. – 7. klasse kan besluttes 

som forsøgsordning.  
Der er enighed om, at der ikke skal være 
karakterer i 6.- og 7. klasse.  
 

- Projektopgaven forsvinder som lovkrav 
Skolebestyrelsen ønsker ikke at fastholde 
en projektopgave, der er målstyret af 
stramme rammer og med karakter. Til 
gengæld ønskes, at den projektorienterede 
arbejdsform understøttes med alle de 
kvaliteter, der er følger med. Der skal 
indtænkes mulighed for at differentiere. 
Det kunne være en uge i 9. klasse.  
 
 

- Lovkravet omkring bevægelse i 
undervisningen forsvinder. SB kan have 
en holdning til dette. 
Skolebestyrelsen anbefaler, at der fortsat 
ønskes varieret undervisning i klasserne. Vi 
ønsker ikke at have bevægelse for 
bevægelsens skyld, men fordi det er med 
til at fremme elevernes læring.  
 

- Alle tre afdelinger har planlagt med 
lektiehjælp.  
Det vil bestyrelsen gerne understøtte.  
 
 

 

• Juniormesterlære: Til 8. og 9. klasse fra 
25.26. Tre skoledage om ugen (fire fag) og 
to dage i praktik. Der oprettes centrale 
klasser i NK afhængigt af tilmeldinger til 
tilbuddet. Ønskes tilbuddet så er det en ret 
for forældrene.  
 

• Timebanken: Springes over 
 

 

• Valgfag: 
Der blev orienteret om valgfag i 
udskolingen.   

 



 
 

• Prøver i 9. kl. 
 
Bilag: Procesplan Folkeskolens 
Kvalitetsprogram 
(70 min) 

• Bundne prøver og udtræksfag i 9. kl.: Der 
blev orienteret om prøverne og ændringer 
ift. 25.26. 
 

 
 

Pause 
 
(10 min) 

Sag nr. 73 – orientering fra skolens 
ledelse 

• Personalesituationen  

• Nøgletal 

• BUU 

• Evt. 
 
(20 min) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

• Personalesituationen:  
Der blev orienteret om 
personalesituationen og ledige stillinger.  
 
 

• Gennemgang af nøgletal for SFO’ens timer 
i undervisningen: 
Thomas gennemgik nøgletal fordeler sig på 
klasser, og hvor mange timer 
pædagogerne placerer i undervisningen. 
Der vil være dårlige økonomi for SFO’en 
næste skoleår ift. i år.  
 
 

Sag nr. 65 – udsat fra sidste møde – 
orientering   
Dialogsamtalen med BUU 27/2 
 
(10 min) 

• Der har været møde med BUU 27.2. Det 
var et fint og positivt møde. 

Sag nr. 74 – orientering og 
koordinering 
Sager fra skolebestyrelsen 
 
To kommende begivenheder 
 

 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

Tirsdag 13/5: Næstved Kommunes 
Lokale Børn og Unge Topmøde kl. 8.30-
15.45 
 
 
 
 
Mandag 2/6: Fælles møde mellem BUU 
og de samlede skolebestyrelser kl. 17-
19.30 
 

(15 min) 

• Der er børnetopmøde d. 13. maj. Alle 
medlemmer af bestyrelsen er inviteret.  
Tilmelding til lokalt Børne- og 
Ungetopmøde - Næstved Kommune 
Send en mail til Thomas, hvis man ønsker 
at deltage og tilmeld selv via ovenstående 
link.  
 

• Det er vigtigt, at der er forældrevalgte 
med. Cecilie og Mette mener godt, at de 
kan deltage.  

Sag nr. 75 – orientering, drøftelse og 
beslutning 
Ansøgning om at være med i forsøget 
om madordning? 
Ønsker Lille Næstved Skole at være en 
del af forsøgsordningen? 
Der skal laves en samlet kommunal 
tilmelding til forsøget. Vi skal 
tilkendegive, om vi vil være med. 
Ministeriet udvælger forsøgsskoler efter 
lodtrækning. 
fa 
 
(15 min) 

• Skolebestyrelsen ønsker ikke, at der 
ansøges. Det er svært at forestille sig, at 
projektet bliver en succes, og der er for 
mange spørgsmål, som vi ikke synes er 
godt nok er besvaret. Vi glæder os til at 
høre om erfaringer fra andre skoler, som 
slipper igennem nåleøjet.  

Sag nr. 76 
Sager til dagsorden til kommende 
møder. 
 
(5 min) 

Skulle vi lave en video omkring vores  
implementering af Folkeskolens  
Kvalitetsprogram? 
 
 
Årstema skolebestyrelse til kommende skoleår 
 
Mandag 2/6: Fælles møde mellem BUU og de 
samlede skolebestyrelser kl. 17-19.30 
 
Møderække for skoleåret 25/26 
Inkl. mulighed for socialt/fagligt arrangement. 
Kunne være en tur ”ud af huset”, julefrokost eller 
lignende.  

https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fnk02.nemtilmeld.dk%2F2250%2F&data=05%7C02%7Cmirin%40naestved.dk%7C11f487851761438f3e6908dd62f0e622%7C2cd391488b6645929bb90f062c57cc3d%7C0%7C0%7C638775508978301635%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=yCaH7la86TDFlWFQCE7jQfvixH9sVvLoPIJ9ElZa%2BHo%3D&reserved=0
https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fnk02.nemtilmeld.dk%2F2250%2F&data=05%7C02%7Cmirin%40naestved.dk%7C11f487851761438f3e6908dd62f0e622%7C2cd391488b6645929bb90f062c57cc3d%7C0%7C0%7C638775508978301635%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=yCaH7la86TDFlWFQCE7jQfvixH9sVvLoPIJ9ElZa%2BHo%3D&reserved=0


 
 

 

 
Gennemgang af national trivsels 
trivselsundersøgelse  
  

Sag nr. 77 
Eventuelt 
 
(5 min) 

Intet nyt 
 

Sag nr. 78 
Personsager 

 


